
  Distriktsskole Smørum 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden til Skolebestyrelsesmøde den 22.11 2023 

 

 

 Mødedeltagere: 

 

Forældrevalgte: 

Astrid Helin, Helle Frederiksen, Karin Lindholt, Kathrine Velin 

Hansen, Nicolai Nielsen, Nis Benn, Rikke Ørgreen Nielsen, 

Stinne Busted Frederiksen, Ulrik Stets Hilden 

 

Medarbejdervalgte: 

Cecilie Koigaard Kowalczyk, Maja Sambleben 

 

Elevvalgte:  

Samasti Koli (8.y BO), William Angus Bowler Nielsen (9.d BA) 

 

 

Ledelse:  

Anne-Margit Bjerglund Lassen, Morten Grundt Bambara 

 

Dato: 22.11.2023  

Tid:18.00 – 21.00 Gæster: 

  Afbud: Nicolai, Helle, Maja,  

 Mødeleder: Nis Benn 

Sted: Personalerum-

met, Boesagerskolen 

Referent: Morten Bambara 

 

 

 

 

Dagsordenpunkt 

 

 

Formål 

 

Tid 

 

Beslutning/referat 

 

Ansvar 

1. Godkendelse af refe-

rat 

Beslut-

ning 

18.00 Referatet blev godkendt. 

Dog blev det bemærket at det i referatet ikke 

fremgik tydeligt nok, at vi aftalte at genbe-

søge principperne på et senere møde i dette 

skoleår.  

Mødele-

der 

2. Godkendelse af 

dagsorden 

Beslut-

ning 

18.02 Dagsordenen blev godkendt. Mødele-

der 

3. Meddelelser fra elev-

rådene 

Oriente-

ring 

18.05 Boesagerskolen Eleverne 
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Der har ikke været afholdt elevrådsmøde si-

den sidste skolebestyrelsesmøde. Der er fort-

sat fokus på kampagnen omkring renere toi-

letter. 

Balsmoseskolen 

På det seneste møde blev der drøftet tema-

uge omkring klima, og der igangsat et ar-

bejde med vedtægter for  

Der blev desuden drøftet elevrådets budget. 

Der er desuden blevet snakket om årsfesten, 

som er en fest for 7.-9. årgang. 

4. Valg af næstformand Beslut-

ning 

18.15 På sidste møde stillede både Rikke og William 

op til posten som næstformand. 

 

Da næstformanden skal kunne træde i stedet 

for formanden, og formanden skal være en 

forældrerepræsentant, så kan William ikke 

være næstformand. 

 

Så Rikke er derfor blevet valgt som næstfor-

mand. 

Anne-

Margit 

5. Økonomiopfølgning 

 

Årets forventede resultat gen-

nemgås. 

 

Bilag: økonomiopfølgning nov. 

2023 

Oriente-

ring 

18.20 Anne-Margit gennemgik økonomiopfølgnin-

gen, og forventninger til året. 

 

Et stort overforbrug hos social og handicap 

på voksenområdet betød, at alle blev bedt 

om at vise tilbageholdenhed, hvilket vi har 

gjort. Herudover har der været en stor stig-

ning i elever på efterskoler, hvilket kommu-

nen skal give tilskud til. 

 

De sidste 2 år har der været et underskud i 

Distriktsskolen, hvilket vi har fået eftergivet, 

og derfor er det naturligt at bidrage til den 

fælles økonomi, når vi har overskud i år. Der 

har været rod med refusioner, som er årsa-

gen til underskuddene i de foregående år.  

 

Distriktsskolen sender derfor 4.300.000 kr. til 

skolecenteret i dette budgetår. 

 

Der er stadig penge tilbage på bundlinjen i 

år, og derfor bliver der brugt en del midler til 

skolemøbler og lignende her i slutningen af 

året. 

 

Anne-

Margit 

6. Ny budgetmodel 

I den politiske proces omkring 

skolestrukturen har der været 

et politisk ønske om, at admini-

strationen forholder sig til øko-

nomitildelingsmodellen, hvilket 

forvaltningen har gjort. 

Oriente-

ring og 

drøf-

telse 

18.40 Den nuværende model (budgettildelingsmo-

del) er fra 18/19. Da der er flere små skoler i 

kommunen som har svært ved at få økono-

mien til at kunne hænge sammen, har der 

været behov for at kigge på en ny tildelings-

model med en mere solidarisk fordeling af 

midlerne. 

Anne-

Margit 
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Bestyrelsens drøftelser tages 

med videre til skolechefen efter 

mødet. 

 

Bilag: notat budgettildelings-

model 2024 til bestyrelser 

 

Den nye model er bygget op som følger: 

1 million til start til alle skoler, der skal være 

med til at sikre den grunddrift, som alle sko-

ler skal have uafhængigt af deres elevtal og 

dernæst er modellen bygget op, så elevprisen 

for elever over 20 i en klasse er lavere end til 

de øvrige elever. 

 

Det betyder at Smørum får et mindre råde-

rum den kommende model. 

 

Der blev italesat at det er et ærgerligt tids-

punkt at dette kommer, da det jo har haft en 

indvirkning på holdningen til skolestrukturen. 

Og det har skræmt en del medarbejdere. 

 

De økonomiske beregninger blev efterspurgt, 

og Anne-Margit undersøger om hun må sende 

dem ud. 

 

Der blev drøftet skolestruktur, og der blev 

drøftet de bekymringer der har været om-

kring økonomien. 

7. Fast punkt: skole-

byggeri 

Bestyrelsen gives en oriente-

ring om status på skolebyggeri-

erne – herunder de kommende 

nedslag i processerne på de to 

skoleafdelinger. 

Oriente-

ring 

19.10 Balsmoseskolen 

Det nye personalerum, mødelokaler og forbe-

redelseslokaler er blevet taget i brug 

 

Der blev kommenteret, at der stadig er en 

del larm en gang imellem, og det er svært at 

få dem til at stoppe, da de ikke taler dansk. 

Herudover så blev der udtrykt bekymring ift. 

arbejdssikkerheden på byggepladsen, da der 

blev observeret en uheldig situation. 

 

Der blev spurgt ind til om der var styr på pla-

cering af de kommende 0. klasser på Balsmo-

seskolen. 

 

Boesagerskolen 

Der er en del besværlige ting i øjeblikket. 

Der er udfordringer med varmestyringen. 

Byggeriet er generelt foran tidsplanen. 

 

Der blev spurgt ind til udfordringer med vand 

på Boesagerskolen. 

Forsikringsdelen ift. vandskaden i sommer, er 

nu gået igennem, og de er i gang med ud-

bedring af skaden. 

Anne-

Margit og 

Morten 

8. Evt. (15 min.) 

 

Evt. 19.15 Kathrine har været på landsmøde for Skole 

og Forældre i Nyborg. 

Der var forskellige oplæg og drøftelser, 

blandt andet omkring principper og tilsyn, 
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Med mulighed for ad hoc drøf-

telse (fremsendes til Nis og 

Anne-Margit inden mødet) 

 

kunstig intelligens, og de kommende øgede 

beføjelser som skolebestyrelserne får på sigt. 

Her blev der blandt andet drøftet hvilke ud-

fordringer der kan være i de øgede beføjel-

ser. 

 

Der var spørgsmål omkring særlige opmærk-

somheder ift. principper og tilsyn.  

- Der kan udføres tilsyn på mange må-

der, og for nylig blev der præsenteret 

hvordan SFO’erne blev drevet, og her 

var det tilsyn med SFO. 

 

Skole og Forældre har nogle instruktører der 

kan komme ud og hjælpe skolebestyrelser 

med udfordringer ift. eksempelvis principper. 

 

PAUSE  19.30   

9. Trivselsresultater 

 

Trivselsmålingens resultater fra 

forårets trivselsmåling gen-

nemgås og drøftes efterføl-

gende. 

 

Skolen gennemgår også, hvor-

dan det arbejdes med trivsels-

resultaterne. 

 

Bilag: trivselsresultater hele 

landet og begge skoler. 

Bilag: årshjul for arbejdet med 

trivselsmålingen 

 

Drøf-

telse 

19.45 Anne-Margit forklarede baggrunden for de tal 

der var sendt med til punktet. 

 

Skolerne ligger overordnet set pænt ift. 

landsgennemsnittet. 

På ro og orden scorer begge skoler lavere 

end landsgennemsnittet, hvilket er svært helt 

at gennemskue hvad der ligger bag. 

Støtte og inspiration ligger også lavere end 

landsgennemsnittet, som generelt er lavt. 

 

Anne-Margit forklarede om det arbejde der 

laves på baggrund af resultaterne. Se bilaget 

trivselsårshjul. 

 

Der blev spurgt ind til om KC lå med i tal-

lene? Det gør de ikke. 

 

Der blev spurgt ind til om eleverne fik en 

”oversættelse” af spørgsmålene inden de 

skulle svare på dem. 

 

Der blev spurgt ind til hvordan man forholder 

sig til tallene, og om det der kan ligge til 

grund for et resultat under landsgennemsnit, 

kan skyldes få klasser med dårlig trivsel. 

 

Der blev spurgt ind til Balsmoseskolens tal, 

og til næste møder bliver der fremlagt en 

analyse af deres resultater. Cecilie fortalte at 

alle lærere i sommer fik en indføring i et ma-

teriale der hedder Perspekt, som kommer fra 

DCUM. Det handler netop om arbejdet med 

social trivsel. 

Anne-

Margit og 

Morten 
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Der blev spurgt ind til udfordringerne med to-

iletter. Anne-Margit fortalte at toiletterne bli-

ver gjort rent to gange om dagen, og at der 

har været sat mange ting i værk for at for-

søge, at komme en ærgerlig kultur omkring 

toiletterne til livs.  

10. Afkortet åbningstid i 

SFO, jf. byrådsbe-

slutning om budget 

2024. 

 

Åbningstiden skal afkortes med 

1 time/uge, men det kan ud-

møntes på forskellig vis. Skolen 

har et oplæg til, hvordan vi ka 

gribe det an, og vil bede om 

bestyrelsens holdning til em-

net.  

 

Bilag: scenarier for reduktionen 

Drøf-

telse 

20.20 Anne-Margit fortalte om de scenarier der er 

beskrevet i bilaget til punktet. 

Anne-Margit har herudover været opsøgende 

på bevæggrundene for dagsinstitutionernes 

beslutning om åbningstid nogle år tilbage. 

 

Anbefalingen fra skolens ledelse er, at der re-

duceres med 15 minutter hver eftermiddag, 

på nær om torsdagen, hvor mange arbejds-

pladser også har længere åbent. 

Denne anbefaling gives på baggrund af de tal 

der er ift. afleverings/afhentningstider på 

begge afdelinger. 

 

Efter dialog blev det besluttet, at der reduce-

res med 15 minutter mandag, tirsdag, ons-

dag og fredag.  

 

Anne-

Margit og 

Morten 

11. Meddelelser fra be-

styrelsens formand 

Oriente-

ring 

20.45 Processen omkring opfølgning på høringssva-

ret i forbindelse med skolestruktur blev aner-

kendt, og italesat at det var rart at der blev 

tydeligt beskrevet og at der var to scenarier 

der kunne vælges imellem. 

Nis 

12. Meddelelser fra sko-

leledelsen 

Oriente-

ring 

20.50 Anne-Margit havde ikke noget ud over det 

der er sendt ud med dagsordenen. 

 

Der blev spurgt ind til antallet af 0. klasser til 

sommer. Her bliver der regnet med at der 

oprettes 7 klasser. Der er 200 børn der er i 

skolestartsalderen i distriktet. Af dem vil der 

både være børn der skoleudsættes, og børn 

der skal i andre skoletilbud. 

 

Der blev spurgt ind til om konflikten i Palæ-

stina/Israel fylder på skolerne. Det gør det, 

men udelukkende i form af grænsesøgende 

udtryk/udbrud uden en egentlig adresse. 

Anne-

Margit og 

Morten 

13. Kommunikations be-

hov 

Fast punkt på bestyrelsens 

dagsorden vedr. behov for 

kommunikation til forældre og 

andre. 

 20.55 

 

 

 

 

 

 

 

21.00 

Der forsøges en ny praksis med at filme lige 

efter møderne og temaerne til videoen blev, 

SFO’ens åbningstid, trivselsresultaterne, den 

nye budgettildelingsmodel og fra sidste møde 

fraværsindsatsen 

Alle 
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Bestyrelsen drøfter om der er 

punkter / beslutninger eller an-

det fra mødet, som med fordel 

kan kommunikeres. 

 

 

Næste møde-dato Næste møde – tid Næste møde –  

Sted 

Ansvar - dagsorden 

 

d.14.12.2023 

 

 

Kl.18.00-21.00 

 

Balsmoseskolen 

 

Nis og Anne-Margit 

 


